
Sedan ett nytt regelverk för älgförvaltningen trädde i kraft 2012 (NFS 2011:7) har älgstammen ur ett 
jägarperspektiv påverkats negativt i flera hänseenden. För att tillgodose markägarintressets krav har 
stammen medvetet sänkts vilket kan påvisas genom antalet älgobservationer och den nationella beräk-
ningsmodellen (LstMoose).  
 
Den nedgång vi ser kan förklaras av flera saker, överbeskattning av den vuxna delen av älgstammen och 

hårt rovdjurstryck (björn och varg) bland annat. Säsongen 2022—2023 nådde 1 av 10 älgförvaltningsom-
råden sina mål i kalvavskjutningen trots låg ambitionsnivå. Enligt den nationella beräkningsmodellen för 
älg ”Lst Moose” ligger endast 2 av 10 älgförvaltningsområden över 5 älgar per 1000 ha, vilket enligt forsk-
ningen utgör gränsen för att vid förekomst av varg och björn kunna ha ett jaktligt uttag. Resultatet av för-
valtningen från 2012 till i dag är en låg vinterstam med låg reproduktion och låg medelålder. Förvaltning-
en bygger på att vi ska uppnå en älgstam av god kvalitet i balans med foderresursen. Att inte ta hänsyn till 
älgstammens kvalitet i förvaltningen strider mot intentionen i NFS 2011:7. Att enbart hantera betesska-
dorna genom att sänka älgstammen har gett en älgstam i vårt län som på flera håll knappt är jaktbar.  
 
För en lyckad förvaltning måste de ingående målen hanteras parallellt samt flera verktyg användas för att 
uppnå dessa. 

Ambitionen med denna plan är att belysa vad Jägareförbundet Gävleborg vill med länets älgförvaltning 
samt att vara ett stöd för de som är aktiva inom älgförvaltningssystemet i länet. 
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